
P R O T O K Ó Ł  Nr V/2011 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 marca 2011 roku 
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Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                    

o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Krzysztof Kaszuba. 
 

Na podstawie listy obecności stwierdził qworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości: 

� Pana Krzysztofa Potasznik – Naczelnika Wydziału Prewencji KPP 

� Pana Romana Artyńskiego – Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej 

� Pana Stanisława Tyszkiewicz – Kierownika Rejonowego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego 

� Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy 

� Pana Kazimierza Lechickiego – Zastępcę Wójta Gminy 

� Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 

� Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 

� Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

� Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego UG 

� Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej – radnego Rady Powiatu 

� Pana Jana Bronowickiego – radnego Rady Powiatu 

� Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty Urzędu Gminy 

� Panią Annę Zwierzyńską – Pełnomocnika Wójta ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

� Pana Janusza Wierzbickiego – Dyrektora Pomorskiego Banku 

Spółdzielczego 

� Pana Bartłomieja Szewczaka – Strażnika Gminnego 

 

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
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Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 

do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono.  

 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie 

 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 

obrad podany był w zaproszeniach na sesję – uwag do porządku obrad nie 

wniesiono 
 

W głosowaniu jawnym radni porządek obrad przyjęli jednogłośnie,                               

a przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum 

2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji 

3. Przyjęcie porządku obrad 

4. Interpelacje radnych 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy         

z prac w okresie między sesjami 

6. „Czas dla Samorządów” 

7. Bezpieczeństwo na terenie Gminy, informacja Policji, Straży i Strażnika 

Gminnego 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii i planów jego realizacji w 2011 roku 

9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 

10. D y s k u s j a 

11. Podjęcie uchwał 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

13. Wolne wnioski 

14. Z a k o ń c z e n i e 
 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 
 

Radny Pan Andrzej Zubert po raz kolejny zwrócił się z pytaniem, kiedy 

zostanie usunięty „pomnik” koło Jego posesji. Chodzi o wysoki pień po ściętym 

drzewie. 

Pyta również, kto zapłaci za odśnieżanie drogi Osiedle-Świdwinek. Jest to droga 

powiatowa i zdaniem radnego winno zapłacić Starostwo Powiatowe.  

 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I WÓJTA 
GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 
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Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, Usług, 

Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz – Komisja w okresie 

między sesjami odbyła jedno posiedzenie na temat bezrobocia i opieki 

społecznej. W spotkaniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

Pani Krystyna Michalska i Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Pani Kazimiera Seżysko.  

 

Pan Zdzisław Pawelec – Wójt Gminy – w okresie między sesjami działalność 
Urzędu koncentrowała się na: 

 

� trwają prace przy termomodernizacji Zespołów Szkół w Lekowie                             

i Bierzwnicy 

� realizowana jest inwestycja budowy wodociągu do Przymiarek i Świdwina 

oraz kanalizacja Lipiec, Łąkowa i Krosina. Ze względu na złe warunki 

atmosferyczne i zmiany w projektach prace zostaną zakończone do 30 maja 

2011 roku 

� w miesiącu marcu przyjmowane są wnioski na zwrot podatku akcyzowego w 

cenie oleju napędowego 

� przygotowano się do wyborów do Izb Rolniczych 

� ponadto Urząd wykonywał wszystkie prace i zadania bieżące 
 

Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 

Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak poruszyła sprawy: 

 

� w Kartlewie na drodze łączącej posesje Pana Rosy i Pana Englisza stoi woda 

– gnojówka podchodzi pod budynki 

� Lekowo – poprawić płytki na schodach do Ośrodka Zdrowia 

� problem zawalonych śmietników – mała częstotliwość odbioru przez 

podmioty odbierające odpady. Proponuje, aby przy odbiorze śmieci 

sprawdzane były ostatnie odcinki 

� zbliża się lato – zwiększyć ilość pojemników na plastiki – było ich siedem, 

teraz jest cztery – stanowczo za mało 

 

Ad.7. BEZPIECZEŃSTWO NA TERENIE GMINY, INFORMACJA 
POLICJI, STRAŻY I STRAŻNIKA GMINNEGO 

 

Stan bezpieczeństwa na terenie Gminy za 2010 rok przedstawił Pan Krzysztof 
Ptasznik – Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej 

Policji w Świdwinie.  

Materiały w formie multimedialnej stanowią załączniki do protokołu.  
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Pan Ptasznik poinformował również, że Policja wzbogaciła się o psa tropiciela – 

jest to bardzo dobre zjawisko. 

 

Sołtys Bystrzyny Pani Teresa Grabowska zwróciła się z prośbą o częstsze 

patrole policji. Kierowcy nie zwracają uwagi na ustawiony znak ograniczający 

prędkość do 40 km/godz. – jeżdżą bardzo szybko.  

 

Radny Pan Andrzej Żubert – należy zwrócić większą uwagę na samochody, 

które wywożą śmieci z miasta do lasów i rowów. 

 

Sołtys Pan Marian Kaniuk zwrócił uwagę na rosnącą przestępczość. Najwięcej 

zdarzeń na terenie Gminy było w Smardzku. Przytoczył jeden z przykładów.                

Z dnia 10 na 11 września 2010 roku w godzinach nocnych „grupa wyrostków” 

zdemolowała płot i nowe krawężniki we wsi. O zaistniałym fakcie powiadomił 

Policję. Dwa tygodnie później odbyło się zebranie wiejskie, na które został 

poproszony dzielnicowy. W zastępstwie uczestniczyła funkcjonariuszka Policji. 

W miesiącu styczniu otrzymał powiadomienie, że śledztwo zostało umorzone z 

powodu nie wykrycia sprawcy. 

 

Informację z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych złożył Prezes Zarządu 

Gminnego OSP Pan Sławomir Buniak. 
 
Ilość zdarzeń na terenie Gminy: 

2010 rok – zdarzeń 241, w tym pożary 55, MZ 95, AF 2 

2011 rok – do chwili obecnej – zdarzeń 48, w tym pożary 33, MZ 15 

 

Największą ilość wyjazdów ma OSP Lekowo w związku z włączeniem 

jednostki do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. 

 

W związku z anomaliami pogodowymi jakie nawiedzają nasz rejon (silne 

wiatry) było bardzo dużo połamanych drzew przy drogach wojewódzki, 

powiatowych i gminnych. W miesiącu lipcu 2010 roku w usuwaniu skutków 

brało udział pięć naszych jednostek, w 21 zdarzeniach brało udział 30 

ratowników. W tym miejscu należą się im podziękowania za sprawne podjęcie 

działań w celu udrażniania szlaków komunikacyjnych. Nawałnica uszkodziła 

również linie energetyczne. Wiele miejscowości pozbawionych było wody. 

Dzięki zaangażowaniu naszych strażaków zorganizowano dowóz wody do 

celów spożywczych, jak i gospodarczych. 

 

Raz do roku przeprowadza się przegląd stanu technicznego pojazdów i sprzętu 

znajdującego się w jednostkach OSP przez Komisję w skład której wchodzą 
funkcjonariusze Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                              

i przedstawicieli zarządu oddziału gminnego. W zakresie sprawności 
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technicznej pojazdów ocena wynosi 4,5. Celem przeglądu jest mobilizacja 

kierowców i gospodarzy OSP do należytej konserwacji sprzętu i dbałości o 

obiekty. 

 

Na dzień dzisiejszy w naszych OSP znajdują się następujące typy samochodów 

pożarniczych: 

� OSP Lekowo - Star 244, GBA 2,5/20 z 1998 roku 

- Tarpan Hooker, SRt z 1992 roku 

� OSP Bierzwnica - Star 244, GBA 2,5/16 z 1981 roku 

� OSP Klępczewo - VW t-4, GLM – 8 z 1993 roku 

� OSP Oparzno - Żuk, GLM – 8 z 1983 roku 

� OSP Rusinowo - Star244, GBM 2,5/8 z 1987 roku 

� OSP Ząbrowo - Ford Tranzit, GLM – 8 z 2002 roku 

 

Dzięki dużemu zaangażowaniu prezydium Zarządu udało się pozyskać dwa 

samochody lekkie typu VW, t-4 ze straży granicznej z Białegostoku i Tarpana 

Hooker z KP PSP w Goleniowie. Samochody te zastąpiły wysłużone Żuki                   

w OSP Lekowo i OSP Klępczewo. Strażacy tych jednostek sami przezbroili je 

na samochody specjalne. Średnia wieku w/w samochodów wynosi 20 lat. 

 

W minionym okresie zakupiono między innymi następujący sprzęt: 
� motopompę M 8/8 typu TOASTU 

� trzy motopompy szlamowe do pompy brudnej typu HONDA 

� pięć pił spalinowych do drewna typu STHIL 

 

Wyremontowano dwie strażnice: w OSP Bierzwnica i OSP Ząbrowo, a prace 

trwają w OSP Rusinowo. Środki na remont pozyskano z funduszy unijnych,                

a także z własnych OSP. 

Dzięki u8czestnictwu w programie unijnym „Wioska internetowa – Kształcenie 

na odległość na terenach wiejskich” w świetlicy OSP Ząbrowo powstało 

Centrum Kształcenia z dostępem do Internetu wyposażonych w sześć stanowisk 

komputerowych. Centrum dostępne jest dla społeczności Gminy w dniach od 

poniedziałku do soboty od godz. 14
00 

do 20
00 

. Centrum funkcjonuje dzięki 

zatrudnieniu przez gminę Świdwin osoby odpowiedzialnej.  

 

Tradycją wieloletnią naszego Zarządu jest popularyzowanie zagadnień o 

tematyce przeciwpożarowej wśród dzieci i młodzieży poprzez przeprowadzanie 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej, z którego zwycięzcy promują naszą gminę na 

szczeblu powiatu i województwa. 

W minionym okresie odbyły się zawody sportowo-pożarnicze dla 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych według regulaminu CTif oraz dla 

członków OSP wg regulaminu z 2006 roku, tzn. na mokro.  
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Corocznie w ćwiczeniach organizowanych przez Komendę Powiatową 
Państwowej Straży Pożarnej w Świdwinie udział biorą dysponowane jednostki 

OSP z terenu naszej Gminy.  

 

W 2010 roku przeprowadzono w KP PSP w Świdwinie szkolenie stopnia 

podstawowego, gdzie kurs ukończyło osiemnastu strażaków z naszej Gminy. 

W myśl porozumienia Prezesa Zarządu głównego ZOSP RP, a komendantem 

Głównym PSP w tym roku zachodzi konieczność uaktualnienia szkoleń 
wszystkich strażaków, którzy posiadają przeszkolenie do 2006 roku. W związku 

z tym planowane jest szkolenie dla strażaków naszej Gminy przez KP PSP                    

w Świdwinie w miesiącu kwietniu.  

 
Ad.8. 
 

PRZYJĘCIE SPRAWOZDANIA Z WYKONANIA GMINNEGO 
PROGRAMU PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII                             
I PLANÓW JEGO REALIZACJI W 2011 ROKU 

Ad.9. PRZYJĘCIE SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI GMINNEJ 
KOMISJI ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW 
ALKOHOLOWYCH 

 

Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii w roku 2010 złożyła 

Pani Anna Zwierzyńska. 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2010 rok został przyjęty do realizacji Uchwałą Nr 

XXVII/204/2010 Rady Gminy Świdwin w dniu 25 marca 2010r., natomiast 

Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii Uchwałą Nr XXVII/205/2010 

Rady Gminy Świdwin z 25 marca 2010r. Zadania oraz cele w nich zawarte są 
kontynuacją działań, realizowanych w gminie Świdwin w latach ubiegłych.  

Program finansowany jest z budżetu gminy z środków pochodzących z wpłat za 

wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które mogą być 
przeznaczone tylko i wyłącznie na realizację powyższych programów.  

W 2010 roku planowana wysokość budżetu na realizację programu wynosiła 

60.000,00 zł. Wymieniona kwota uwzględniała podstawowe stawki opłat za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wpływy                          

z zezwoleń jednorazowych, mogła więc ulec zwiększeniu. 

I tak, wpływy z wydania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych wyniosły: 

67.743,36 
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wydatki w ramach realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wyniosły – 43.634,99 

natomiast realizacja Programu Przeciwdziałania Narkomanii wyniosła – 5.681,02 

razem jest to kwota: 49.316,01 

Realizatorem i koordynatorem programu jest Pełnomocnik Wójta Gminy ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, który podejmuje 

działania polegające m.in. na uruchomieniu procedur administracyjno-prawnych 

związanych z kierowaniem osób na leczenie odwykowe, które nadużywają 
napojów alkoholowych. 

1) Podejmowanie działań ograniczających dostępność alkoholu 

 

7 stycznia 2008 roku Zarządzeniem Nr 1/2008 Wójt Gminy Świdwin powołał 

Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w składzie: 

1. Kazimiera Seżysko 

2. Anna Zwierzyńska 

3. Wioleta Żubert 

Do Komisji w 2010r. wpłynęło 36 wniosków o podjęcie czynności zmierzających 

do objęcia leczeniem odwykowym. 

Gminna Komisja odbyła 12 posiedzeń, na których rozpatrywała i ewentualnie 

zobowiązywała określone osoby motywując do podjęcia leczenia. 

Komisja odbyła 17 posiedzeń (niepłatnych), na których opiniowała wnioski na 

sprzedaż detaliczną i gastronomiczną napojów alkoholowych. Opinie dotyczyły 

zgodności lokalizacji i limitu punktów sprzedaży z obowiązującymi w tym zakresie 

uchwałami. 

Pozytywnie zaopiniowano wnioski na detaliczną sprzedaż napojów alkoholowych: 

- o zawartości do 4,5% alkoholu i piwa - 4 

- o zawartości pow. 4,5% do 18% alkoholu - 3 

- powyżej 18% - 0 
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Pozytywnie zaopiniowano wnioski na gastronomiczną sprzedaż napojów 

alkoholowych: 

• o zawartości do 4,5% alkoholu i piwa - 2 

Pozytywnie zaopiniowano 9 wniosków o wydanie zezwoleń na jednorazową 
sprzedaż alkoholu zawierających do 4,5% oraz piwa podczas trwania imprez na 

terenie gminy Świdwin. 

2. Prowadzenie działalności informacyjno-edukacyjnej i profilaktycznej dla 
dzieci i młodzieży. 

1) Po raz kolejny gmina Świdwin przystąpiła do kampanii „Zachowaj trzeźwy 

umysł”. Organizatorem kampanii jest Stowarzyszenie Producentów i Dziennikarzy 

Radiowych w Poznaniu. Kampania „Zachowaj Trzeźwy Umysł” opiera się na 

profesjonalnych pomocach edukacyjno-profilaktycznych dla dzieci i dorosłych. 

W 2010 roku kampania realizowana była w Zespole Szkół w Bierzwnicy. Celem 

szkolnego koordynatora kampanii było włączenie działań profilaktycznych w każdą 
imprezę szkolną. 

Wszystkim spotkaniom z rodzicami, Dniom Otwartym Szkoły, Dniu Matki, 

festynowi rodzinnemu ,,Bezpieczna Cyberszkoła”, ,,Dniu Dziecka”, ,,Dniu 

Ziemniaka”, ,,Bezpiecznemu Tygodniowi” towarzyszyło specjalnie przygotowane  

i oznakowane balonami oraz plakatami stoisko kampanii ZTU. Osoby 

odwiedzające szkołę - rodzice, krewni, goście byli informowani o uczestnictwie 

placówki w kampanii profilaktycznej ZTU. Zachęcano rodziców do skorzystania                 

z zasobów stoiska i ,,poczęstowania” się ulotką informacyjną dotyczącą dopalaczy, 

skutecznej komunikacji z dziećmi czy bezpiecznych zachowań za kierownicą.  

Podczas Szkolnego Dnia Matki wychowawcy klas zadbali o propagowanie wśród 

matek, okresu ciąży bez alkoholu. Rozdawano ulotki opisujące szkodliwość 
alkoholu na rozwój płodu. 

Uczniowie z dużym zaangażowaniem uczestniczyli w konkursach 

zaproponowanych przez organizatorów ZTU. Z pomocą swoich rodziców i 

nauczycieli szukali odpowiedzi na pytania w quizach oraz przygotowywali 

graficzne wersje pocztówek. Nagrody i wyróżnienia zostały wręczone na specjalnie 

zorganizowanym apelu w obecności dyrektora szkoły i zaproszonych gości, wójta 

Gminy Świdwin i przedstawiciela GKRPA, którym szkolny koordynator kampanii 

przekazał pamiątkowe dyplomy i podziękował za pomoc przy realizacji kampanii. 

Koszty wynosiły: 915,00 

2) W związku z koniecznością wyjścia naprzeciw potrzebom uczniów – w zakresie 

prowadzenia zajęć terapeutycznych przez pedagoga szkolnego – gmina 
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dofinansowała zakup prenumeraty czasopism merytorycznych: „Psychologia                    

w szkole” oraz „Dziecko krzywdzone” do korzystania przez pracowników 

dydaktycznych Zespołu Szkół w Lekowie. Wykupienie prenumeraty było 

równoznaczne z możliwością udziału pedagoga szkolnego w bezpłatnym kursie 

internetowym pt.: „Udana komunikacja warunkiem efektywnej edukacji”. 

Koszty wynosiły: 140,00 

3) W celi przeprowadzenia diagnozy psychologicznej i pedagogicznej uczniów 

oraz dostosowania wymagań edukacyjnych do możliwości rozwojowych gmina 

sfinansowała zakup materiałów dydaktycznych i terapeutycznych do Zespołu Szkół 

w Bierzwnicy. Uczniowie nie mają możliwości uczestniczenia w zajęciach 

specjalistycznych organizowanych przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną, 
dlatego tak ważnym jest stworzenie specjalistycznego gabinetu w budynku szkoły, 

w ramach wyrównywania szans edukacyjnych dzieci wiejskich. 

Koszty wynosiły: 1.186,70 

4) Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zorganizowała dla 

młodzieży gimnazjalnej z terenu gminy koncert profilaktyki uzależnień pt.: „Dobre 

wybory”. Koncert odbył się w Zespołach Szkół w Bierzwnicy, Oparznie i Lekowie. 

Program miał charakter słowno-muzyczny, w trakcie jego trwania wykonywane 

były utwory muzyczne, prowadzone były rozmowy z młodzieżą na takie tematy 

jak: godność, asertywność, uzależnienia, dobre wybory dotyczące pracy, szkoły, 

rodziny. Koncert „Dobre wybory” spełnił nie tylko służebną rolę wobec zagadnień 
profilaktyki, ale również był wspaniałym wydarzeniem kulturalnym                                  

i artystycznym. 

Koszty wynosiły: 2.460,00 

5) W celu przeciwdziałania przemocy w rodzinie gmina Świdwin zorganizowała 

jednodniowe szkolenie dla członków gminnej komisji RPA, pracowników GOPS, 

osób zatrudnionych w świetlicach wiejskich, dzielnicowych KPP oraz pedagogów 

szkolnych. Celem szkolenia było wypracowanie na poziomie lokalnym strategii 

interwencyjnej służb społecznych w przypadku przemocy w rodzinie oraz 

kompetencji lokalnych instytucji w przeciwdziałaniu przemocy. 

Koszty wynosiły: 1.386,56 

inne szkolenia i delegacje 

Koszty wynosiły: 624,00 

6) Od kilku lat gmina Świdwin współpracuje z grupą Teatralną z miejscowości 

Łubianka koło Torunia. W ramach współpracy we wszystkich placówkach 

szkolnych odbywają się przedstawienia dla dzieci i młodzieży. W trakcie spektaklu 
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poruszany zostaje problem uzależnień, ekologii oraz bezpieczeństwa na drodze. 

Aktorzy mówią o zagrożeniach związanych z zanieczyszczaniem środowiska, uczą 
w jaki sposób segregować odpady. Sygnalizują jak ważne są numery alarmowe 

oraz pokazują zgubne skutki nałogów. Po każdej ze scen aktorzy rozmawiają                    
z publicznością na tematy w nich zawarte. Dzieci same wyciągają wnioski, dzięki 

temu zapamiętują przesłanie każdej ze scenek. 

Koszty wynosiły: 2.800,00 

7) Gminna Komisja realizując Program Przeciwdziałania Narkomanii zakupiła 300 

szt. poradników pt. „Jak uchronić dziecko od środowiska narkotycznego”. Materiał 

w nich zawarty przeznaczony jest dla rodziców, nauczycieli, pedagogów. Zawiera 

ważne informacje m.in. - jak rozpoznać czy dziecko bierze narkotyki, przedstawia 

materiał dla rodziców odnośnie barier komunikacyjnych z nastolatkami, 

przedstawia informacje odnośnie grup wsparcia i in. ważne aspekty. 

Koszty wynosiły: 366,00 

8) Propagowanie alternatywnych sposobów spędzania wolnego czasu. 

Na terenie gminy Świdwin funkcjonuje 14 świetlic wiejskich. Wszystkie placówki 

otrzymały dofinansowanie w celu ich doposażenia.  

Koszty wynosiły: 13.602,57 

W świetlicach organizowane są spotkania dla dzieci i młodzieży z okazji Dnia 

Dziecka, Dnia Matki, Mikołajki i in. imprezy. Celem organizowanych spotkań jest 

integrowanie dzieci z różnych środowisk oraz zapewnianie atrakcyjnej formy gier               

i zabaw.  

Koszty wynosiły: 1.851,82 

W związku z organizowaniem imprez letnich na świeżym powietrzu zakupiono 

stoły, krzesła oraz namiot. 

Koszty wynosiły: 8.134,00 

3. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych 
służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych 

1) Gmina Świdwin dofinansowała Komendę Powiatową Policji w Świdwinie                    

w zakupie 500 sztuk jednorazowych ustników do pomiaru zawartości alkoholu                

w wydychanym powietrzu. W 2010r. przy użyciu powyższego urządzenia 

ujawniono 393 kierujących w stanie nietrzeźwości, wykonując 7200 badań na 

zawartość alkoholu. Liczby te wskazują, że dla potrzeb zmniejszenia zagrożenia na 
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drogach, pochodzącego od nietrzeźwych kierowców, niezbędne jest stałe 

prewencyjne przeprowadzenie przedmiotowych badań. 

Koszty wynosiły: 344,77 

2) Gmina dofinansowała kolejną Edycję Powiatowego Turnieju Bezpieczeństwa            

w Ruchu Drogowym organizowaną przez Komendę Powiatową Policji w 

Świdwinie. Celem turnieju jest podnoszenie kultury społeczeństwa, 

popularyzowanie przepisów i zasad bezpiecznego poruszania się po drogach, 

kształtowanie partnerskich zachowań wobec innych uczestników ruchu, 

popularyzowanie podstawowych zasad i umiejętności udzielania pierwszej pomocy 

przedmedycznej jak również popularyzowanie roweru jako środka transportu,                   

a także rekreacji i sportu. 

Koszty wynosiły: 300,00 

3) Gminna Komisja współpracuje z kuratorami sądowymi nadzorującymi osoby 

kierowane na leczenie odwykowe. Komisja stale współpracuje z Policją, 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej, Sądem – Wydziałem Rodzinnym i Nieletnich, 

Kuratorami Rodzinnymi, pedagogami szkolnymi, szkołami w celu podnoszenia 

skuteczności podejmowania działań. Współpracujemy oraz dofinansowujemy 

działalność Przychodni Terapii Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia                  

w Świdwinie, która wykonuje usługi zdrowotne na rzecz mieszkańców gminy. 

Gmina partycypuje w kosztach utrzymania Wojewódzkiego Ośrodka Terapii 

Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia w Stanominie. Osoby z terenu 

gminy Świdwin wymagające leczenia biorą udział w specjalistycznym leczeniu 

odwykowym w Stanominie gdzie są hospitalizowani.  

Mieszkańcy gminy Świdwin korzystają ze specjalistycznej, psychologicznej 

pomocy, terapii uzależnienia i współuzależnienia, a także z działań z zakresu tzw. 

terapii podtrzymującej. 

Koszty wynosiły: 3.805,20 

Wykaz wszystkich zadań rzeczowych wraz z częścią opisową z wykonania budżetu 

za 2010r. stanowi załącznik do sprawozdania. 

 
 
Sołtys Kluczkowa Pan Adam Kępa zwrócił się z zapytaniem do Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, czy nie jest karalne wezwanie                  

w błahych przypadkach np. do palącej się opony.  

 

Komendant Pan Roman Artyński odpowiedział, że nie mogą ignorować 
żadnego sygnału. Strażacy otrzymując zawiadomienie nie mają rozeznania, czy 
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jest to pożar, czy drobne podpalenie. Zwrócił się wręcz z prośbą o reagowanie                 

i informowanie o podpaleniach. 

Poinformował również, że w gminie Świdwin w 2010 roku było mniej zdarzeń 
niż w innych gminach.  
 

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec jako Prezes Zarządu Oddziału 

Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych poinformował                       

o problemach z jakimi boryka się gmina. Strażacy ochotnicy będą musieli 

przejść takie same badania specjalistyczne jak strażacy zawodowi. Będą musieli 

posiadać specjalne ubezpieczenia. Jako gmina nie udźwigniemy takiego 

wydatku – około 23 tys. na same badania lekarskie.  
 

Dyrektor Pomorskiego Banku Spółdzielczego Pan Janusz Wierzbicki 
poinformował o terenie działania banku oraz o zakresie świadczonych usług. 

Bank wychodzi naprzeciw ze swoimi produktami, usługami. Udziela różnego 

rodzaju kredytów – maja w pakiecie również unijne. Między innymi celem 

banku jest pozyskanie jak najwięcej klientów na usługi na rachunek 

oszczędnościowo-rozliczeniowy. Koszty założenia są zerowe, klient płaci tylko 

za prowadzenie rachunku symboliczną złotówkę. Pan Dyrektor zachęcał 

również do prowadzenia obsługi konta przez Internet.  

Zaoferował również chęć nawiązania kontaktów z sołtysami, chcą 
dofinansowywać rolników – dzielić się zyskami.  
 

Ad.10. D Y S K U S J A 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba odczytał treść pisma Rady 

Rodziców przy Zespole Szkół w Oparznie wzywającego do usunięcia 

naruszenia prawa poprzez uchylenie uchwały nr IV/59/2011 z dnia 28 lutego 

2011 roku w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu 

Szkół w Oparznie.  

Rada Rodziców zarzuca, że  
� nie dochowano terminu dostarczenia radnym projektów uchwał  
� likwidacja szkół opiera się tylko na czynnikach ekonomicznych 
� nie zachowanie terminów powiadomienia rodziców o zamiarze likwidacji 

szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół w Oparznie 
 

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec nie zgadza się z zarzutami wyjaśniając, że 

wszystkie terminy zostały zachowane, a przyczyną likwidacji są przyczyny 

ekonomiczne oraz brak dzieci. 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba na podstawie złożonego przez 

Pana Wójta wyjaśnienia postawił wniosek, że wezwanie do usunięcia naruszenia 

prawa jest bezzasadne.  Wniosek poddał pod głosowanie – 1 radny wstrzymał 

się od głosu. 
 

Ad.11. PODJĘCIE UCHWAŁ 
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Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła dwa projekty uchwał, 

które radni podjęli w formie: 
 

- Uchwały Nr V/60//2011 
( 

- w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr V/61/2011 
 

- w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego 

(14 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 1 radny 

wstrzymał się od głosu) 
 

Kolejnych pięć projektów uchwał przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Halina 
Czajkowska, które radni podjęli w formie: 
 

- Uchwały Nr V/62/2011 - w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla 

bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych  i ich części 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr V/63/2011 

 

- w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych                          

i transportu nieczystości ciekłych 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr V/64/2011 

 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/180/2001                   

z dnia 21 czerwca 2001 roku w sprawie przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu lokali mieszkalnych ich 

najemcom i ustalenia zasad ich sprzedaży 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr V/65/2011 

 

- w sprawie  trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie 

Świdwin 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr V/66/2011 

 

- w sprawie aktualizacji Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Świdwin na lata 2008-

2015 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
 

Ad.12. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
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Na interpelacje i zadane pytania odpowiedział Wójt Gminy Pan Zdzisław 
Pawelec.  

Radny Pan Andrzej Żubert pytał, kiedy zostanie usunięty pień po ściętym 

drzewie koło Jego posesji. Nie mamy wpływu na decyzje Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg, który twierdzi, że drzewo jest w pasie drogi 

powiatowej, „a Jemu to nie przeszkadza”. 

Pani Świątczak poruszyła cztery sprawy: 

� do Kartlewa wyśle Strażnika i dzielnicowego – trzeba będzie ukarać Pana 

Englisza – nie ma innego wyjścia 

� schody do Ośrodka Zdrowia poprawiamy co roku, wyślemy pracownika, 

który dokona naprawy 

� zwiększymy ilość pojemników na surowce wtórne. Umowy sprawdzamy 

razem z fakturami oraz świadectwami szczepienia psów 

Ad.13 WOLNE WNIOSKI 

Radny Pan Henryk Mich zwrócił się do radnych powiatowych o pomoc w 

naprawie drogi wojewódzkiej z Klępczewa do Rusinowa – jest bardzo 

zniszczona. 

Radny powiatowy Pan Ryszard Miedzik odpowiedział, że problem był 

poruszany na sesji Rady Powiatu – jest to zadanie planowane na 2013 rok. 

Sołtys Pan Otto Leske zwrócił się z prośbą, aby gmina zaopatrzyła wszystkich 

sołtysów w jednakowe tabliczki. 

Sołtys Pan Adam Kępa zwrócił się z pytaniem, kiedy odbędzie się zbiórka 

odpadów wielkogabarytowych. 

Pani Anna Zwierzyńska poinformowała, że czekamy na zgłoszenia. 

Ad.14. Z A K O Ń C Z E N I E 

Kończąc obrady V/2011 Sesji Rady Gminy Przewodniczący Pan Krzysztof 

Kaszuba podziękował wszystkim za uczestnictwo.  

Na tym protokół zakończono 

 

Protokołowała                                                      Przewodniczący Rady 

                                                                                  

Wiesława Żmudzińska 

                                                                                 Krzysztof Kaszuba 
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